



CANADIAN
WAR
MUSEUM
-
MUSÉE
CANADIEN
DE LA GUERRE

FALL
2017



CANADIAN
MUSEUM
OF HISTORY
-
MUSÉE
CANADIEN
DE L'HISTOIRE

The Canadian History Hall

Edited by CHANTAL AMYOT,
LISA LEBLANC and DAVID MORRISON



Welcome to your history.

THE CANADIAN HISTORY HALL presents Canada's story as you've never seen it before. Explore Canada's history through the diverse experiences and perspectives of the real people who lived it. Discover our collective story of conflict, struggle and loss, as well as success, achievement and hope.

See the faces of First Peoples who walked this land thousands of years ago – brought to life for the first time through scientific reconstructions. Trace the events and experiences that led to the foundation of a country stretching from sea to sea to sea, which has withstood the test of time. Rediscover contemporary struggles for the social and political rights that have made Canada a more inclusive and diverse society, and learn how Canada emerged as a prosperous and independent country on the world stage. This souvenir catalogue illuminates the enduring legacy of Canada's past – a legacy that is alive, relevant and continually unfolding.

HISTORY
August 2017

Paperback

\$14.95

9" x 9" · 250 pages

120 illustrations

978-0-660-07666-9



La salle de l'Histoire canadienne

Sous la direction de CHANTAL AMYOT,
LISA LEBLANC et DAVID MORRISON

Entrez dans votre histoire!

LA SALLE DE L'HISTOIRE CANADIENNE raconte le pays comme jamais auparavant. Découvrez divers récits du Canada à partir du vécu et du point de vue de véritables acteurs de l'histoire. Parcourez les chemins de notre mémoire collective, marquée tant par les conflits, les luttes et les pertes que par les réalisations, les exploits et l'espoir.

Partez à la rencontre des Premiers Peuples qui ont sillonné ce territoire il y a des millénaires et voyez leurs visages, auxquels la science a redonné vie. Retrouvez les événements et les expériences ayant contribué à la création d'un pays qui a résisté à l'épreuve du temps. Revivez les combats livrés pour faire valoir les droits sociaux et politiques qui ont rendu notre société plus inclusive et diversifiée. Apprenez comment le Canada, qui s'étend aujourd'hui d'un océan à l'autre, est devenu un pays prospère et indépendant sur la scène internationale. Ce catalogue-souvenir met en relief l'héritage impérissable que nous ont légué les générations passées - un patrimoine vivant et en constante évolution.



HISTOIRE

Août 2017

Broché

14,95 \$

9" x 9" · 250 pages

120 illustrations

978-0-660-07667-6





For Crown and Country

The South African and First World Wars

.....
TIM COOK

CANADA'S SACRIFICES and contributions to the South African and First World Wars led to an increased sense of nationhood and to international recognition, but at great cost. The South African War was a relatively small military expedition, but it marked an important decision to send Canadian forces to support allies overseas.

In the First World War, Canadians fought on the ground, in the air and at sea in some of the most costly and well-known battles: Second Ypres, the Somme, Vimy, Passchendaele and the Hundred Days campaign. More than 620,000 Canadians served. On the home front, women entered the workforce, patriotic organizations supported soldiers overseas and the introduction of conscription severely damaged Canadian unity. By showcasing artifacts, images, posters and art, this souvenir catalogue explores the many ways in which these two overseas wars forever changed Canada.



MILITARY HISTORY

December 2017

Paperback

\$9.95

6" x 6" · 120 pages

60 illustrations

978-0-660-07668-3



TIM COOK is a military historian at the Canadian War Museum, as well as an adjunct professor at Carleton University. His books have won numerous awards, including the 2008 J. W. Dafoe Prize for *At the Sharp End* and the 2009 Charles Taylor Prize for Literary Non-Fiction for *Shock Troops*. In 2013, he received the Pierre Berton Award for popularizing Canadian history and was inducted into the Order of Canada in 2014.

Pour la Couronne et la patrie

La guerre sud-africaine et la Première Guerre mondiale

.....
TIM COOK



LES SACRIFICES et la contribution du Canada lors de la guerre sud-africaine et de la Première Guerre mondiale a certes suscité un fort sentiment national et favorisé une reconnaissance internationale, mais à quels coûts? La guerre sud-africaine a été une expédition militaire de relativement petite envergure qui a tout de même influencé la décision cruciale d'envoyer des troupes canadiennes pour soutenir les alliés outre-mer.

Au cours de la Première Guerre mondiale, les Canadiens ont combattu aussi bien au sol, dans les airs qu'en mer dans certaines des batailles les plus connues et les plus couteuses de l'histoire : deuxième bataille d'Ypres, la Somme, la crête de Vimy, Passchendaele et la campagne des Cent Jours. Plus de 620 000 Canadiens ont servi. Sur le front intérieur, des femmes sont entrées sur le marché du travail, des organisations patriotiques ont soutenu les soldats outre-mer et l'instauration de la conscription a sévèrement menacé l'unité canadienne. Ce catalogue-souvenir explore, au moyen d'artefacts, d'images, d'affiches et de pièces d'art, les multiples façons par lesquelles ces deux guerres outre-mer ont changé le Canada à tout jamais.

HISTOIRE MILITAIRE

Décembre 2017

Broché

9,95 \$

6" x 6" · 120 pages

60 illustrations

978-0-660-07669-0



CANADIAN SALES REPS

Ampersand Inc.

BRITISH COLUMBIA, ALBERTA & YUKON

Ali Hewitt/Dani Farmer/
Jessica Price

Tel: 604-448-7111

Fax: 604-448-7118

alih@ampersandinc.ca

danif@ampersandinc.ca

jessicap@ampersandinc.ca

VANCOUVER ISLAND

Lorna MacDonald

Tel: 250-382-1058

Fax: 250-383-0697

lornam@ampersandinc.ca

ALBERTA, MANITOBA SASKATCHEWAN & NWT

Judy Parker

Tel: 204-837-4374

Fax: 866-276-2599

judyp@ampersandinc.ca

ONTARIO & NUNAVUT

Saffron Beckwith/Morgen

Young/Laureen Cusack/
Vanessa Di Gregorio/Evette

Sintichakis/Jenny Enriquez

Tel: 416-703-0666

Fax: 416-703-4745

saffronb@ampersandinc.ca

morgeny@ampersandinc.ca

laureenc@ampersandinc.ca

vanessad@ampersandinc.ca

evettes@ampersandinc.ca

jenny@ampersandinc.ca

QUEBEC & ATLANTIC PROVINCES

Jenny Enriquez

Tel: 416-703-0666, ext. 126

Fax: 416-703-4745

jenny@ampersandinc.ca

DISTRIBUTION

University of Toronto Press

Mail: University of

Toronto Press

Attn. Distribution

5201 Dufferin Street

Toronto M3H 5T8

Tel: 1-800-565-9523

Fax: 1-800-221-9985

Email: utpbooks@

utpress.utoronto.ca

By EDI:

Through Pubnet:

SAN 115 1134

All prices and specifications are subject to change without notice.

CANADIAN WAR MUSEUM

1 Vimy Place

Ottawa, ON K1A 0M8

Canada

warmuseum.ca

CANADIAN MUSEUM OF HISTORY

100 Laurier Street

Gatineau, QC K1A 0M8

Canada

historymuseum.ca

Canada



YOUR HISTORY. YOUR MUSEUMS. YOUR BOOKS.

historymuseum.ca/publications
warmuseum.ca/publications